



Grammar

Write your answers (A – C) to questions 1 – 25 on your answer paper. Do not write on this question paper. The answer to question 0 is given as an example on your answer paper (A).

0	We could ba	ke a cake for Jack's birthday. (Example)
	A. bake B. baking C. baked	
01	You should	a slice of this delicious pizza.
	A. trying B. to try C. try	
02	A:	_are you tired?
	B: Because I wen	to bed late.
	A. Why B. Where C. Who	
03	T	my job tomorrow.



- A. am going to quit
- B. have quit
- C. quit

It cost me 400 pounds _____ my car.

- A. fix
- B. to fix
- C. fixing





Vocabulary

You need to write all answers on your answer paper. Do not write on this question paper.

Write the letter (A – K) of the word that is most similar in meaning to a word on the left (1 – 5). Use each word once only. Write your answers (A – K) on your answer paper. You will not need five of the words (A – K). The answer to question 0 is given on your answer paper as an example (L).

0.	accept L (Example)	А	leave
		В	bend
1.	end	С	help
		D	create
2.	repair	Е	fix
		F	рау
3.	fold	G	open
		Н	obtain
4.	gain	J	write
		Κ	finish
5.	assist	L	agree

Finish each sentence (6 – 10) using a word from the list (A – K). Use each word once only. Write your answers (A – K) on your answer paper. You will not need five of the words (A – K).

five of the words (A – K).

- 6. To misuse is to...
 7. To find is to...
 8. To make is to...
 9. To fall is to...
 10. To four contribution
 - 10. To forecast is to ...

24

- A dive
- B predict
- C camp
- D abuse
- E edit
- F guard
- G craft
- H ignore
- J adjust
- K locate



Reading

OI Choose one word (A, B, or C) for each space and write the letter on the answer sheet. The first one (0) is done for you as an example with the answer A marked on your answer sheet.

1. 2. 3. 4.	A. pick (Example) A. boot A. fixed A. during A. see A. when	B. catch B. tyre B. showed B. almost B. know B. so	C. bring C. wheel C. parked C. around C. go C. and
Hi, da	arling,		
Could	d you (0) A	_ me up from work toda	ay?
Му са	r got a flat (1)	this morning.	
I had	to take it to the garage	to be (2)	
I'll be	ready to leave (3)	six o'clock.	
Let m	e (4) if	that's convenient for yo	u.
Take	care (5)	_you're driving.	
Love,			
	v		

Rachel







- Sarah calls David to add an item to the shopping list. What is the item?
 The item that Sarah wants David to add to the list is <u>sugar</u>.
 (Example)
 - 1. flour
 - 2. eggs
 - 3. sugar
- Harry calls his friend to suggest ways of getting to his house. How does he recommend getting there?

Harry recommends getting to his house by

- 1. walking
- 2. bus
- 3. taxi
- Leona needs her friend to babysit her son. Why does she need her friend's help?

Leona needs her friend's help because she is going to the

- 1. hairdresser's
- 2. dentist
- 3. hospital
- ⁰³ Matt tells Rebecca about the new meeting time. When is the meeting?

The meeting is at _____.

- 1. 8:00
- 2. 10:00
- 3. 12:00







You need to write all answers on this question paper.

You have joined a film club. You have 5 messages from a member of the club.
 Write short answers (1 – 5 words) to each message.

Where do you live?

What is your favourite food?

What is the weather like today?

What is your favourite sport?

What are you doing tomorrow?

You are a new member of a film club. Fill in the form. Write sentences. Use 20 – 30 words. You have seven minutes to do this.

Aptis Film Club

Please write why you became interested in films.









In the actual test, there will be a recording that gives you your instructions. Your instructions will also appear in writing to help you.

Part One. In this part, I'm going to ask you three short questions about yourself and your interests. You will have 30 seconds to reply to each question. Begin speaking when you hear this sound. [beep]

Q1: Do you have any pets? Q2: What is your favourite sport? Q3: Tell me about your house or flat.

Part Two. In this part, I'm going to ask you to describe what is happening in a picture. Then I will ask you two questions about it. You will have 45 seconds for each response. Begin speaking when you hear this sound. [beep] Make sure you answer as fully as possible.

Describe this picture.



How often do you go to the supermarket? Do you think supermarkets provide good value for money?





Grammar

- C
 ①
 You should ______ a slice of this delicious pizza.

 A. trying
 B. to try
 C. try

 你應該來一塊這美味的比薩嚐嚐。
 - 理由
 - 本題測試助動詞 should、could、would、might 後,應接原形動詞。
 It's dark in here and we should turn on the light.
 這裡頭很暗,我們應該把燈打開。
 - ▶ 根據上述,(C)項應為正選。

全全全重要單字片語

- slice [slars] n. 一片,一塊
 a slice of bread / pie
 一片麵包 / 派餅
- delicious [dr'lɪʃəs] a. 美味的,好吃的
 This food is delicious. Can I have another helping?
 這道菜真好吃。我可以再來一份嗎?

A	02	A:	are you tired?
		B: Because I we	ent to bed late.
		A. Why	B. Where
		甲:你為什麼很緊	累?
		フ・田本 半須晩-	十上亡乐趣。

C. Who

乙·因為我很呪了上床 理寬。

理由

- a 本題空格後乙用 because(因為)回答問題的原因,得知空格內應置表「為什麼」 的疑問詞 why。
- ▶ 根據上述,(A)項應為正選。

金金金 重要單字片語

一下。

4

- tired [tarrd] a. 累的 You look tired. You need to take a rest. 你看起來很疲倦的樣子。你需要休息
- go to bed 就寢
 When did you go to bed last night?
 你昨晚幾點睡覺?



Vocabulary

Write the letter (A – K) of the word that is most similar in meaning to a word on the left (1 – 5). Use each word once only. Write your answers (A – K) on your answer paper. You will not need five of the words (A – K). The answer to question 0 is given on your answer paper as an example (L).

	0. accept L (Example)	А	leave	J	write
K	1. end	В	bend	Κ	finish
	I. Chu	С	help	L	agree
_ <u>E</u> _	2. repair	D	create		
В	3. fold	Е	fix		
		F	рау		
<u> H </u>	4. gain	G	open		
С	5. assist	Н	obtain		

- K 1. ③ end [εnd] vt. & vi. 結束 & n. 目的;結束 It seems that my bad luck will never end.
 - It seems that my bad luck will never come to an end.
 我的霉運似乎永遠沒完沒了。

● 本題與選項(K) finish(結束)意思相近,故為正選。

E 2. **② repair** [ri'pɛr] vt. 修理 (= fix) & n. 修理

17

beyond repair 無法修復 The car is so old that it isn't worth repairing. 這輛車的車齡老到不值得修。

The car was damaged beyond repair. 這輛車受損嚴重,無法修復。

▶ 本題與選項(E) fix(修理)意思相近,故為正選。

 B
 3. ③
 fold [fold] vt. & vi. 摺疊

 fold up
 將……折疊起來



Reading

Choose one word (A, B, or C) for each space and write the letter on the answer sheet. The first one (0) is done for you as an example with the answer A marked on your answer sheet.

B A C B A	0. 1. 2. 3. 4. 5.	A. pick (Example) A. boot A. fixed A. during A. see A. when	B. catch B. tyre B. showed B. almost B. know B. so	C. bring C. wheel C. parked C. around C. go C. and
	Hı, c	darling,		
	Cou	ld you (0) A	me up from work tod	ay?
	Му с	car got a flat (1)	this morning.	
	I had	d to take it to the garag	e to be (2)	:
	I'll b	e ready to leave (3)	six o'clock.	
	Let	me (4)	if that's convenient for yo	ou.
	Take	e care (5)	you're driving.	
	Love	e,		
	Rac	hel		

Rachel

嗨,親愛的, 你今天可以接我下班嗎? 我的車今天早上爆胎了。 我不得不將車送去修車廠修理。 我大約六點可以準備好下班。 跟我說你那個時間可不可以。 開車小心。 愛你, 瑞秋 TEST 1



Listening

3 01

> Hello, it's Harry! It was great running into you the other day. I'm looking forward to meeting up again on the 26th. My place is easy to get to from your house. You could actually walk, but there's lots of hills so I wouldn't recommend it. You could get the bus, but it takes ages. I'd suggest just getting a taxi, as they're fairly cheap. Anyway, see you soon!

Harry calls his friend to suggest ways of getting to his house. How does he recommend getting there?

Harry recommends getting to his house by

- walking 1.
- 2. bus
- 3. taxi



哈囉,我是哈利。前兩天碰見你 真好。我很期待二十六號再跟你 見面。從你家到我家很容易。你 其實可以用走的,但因為有許多 斜坡所以我不建議。你可以搭公 車,但會花很久時間。我建議就 搭計程車,因為相當便宜。不管 你怎麼來,見面聊囉!

EST 1

哈利打電話給他的朋友建議到他 家的方法。他建議如何到他家?



41

- 與……不期而遇 run into... 1. I ran into an old friend on my way to the post office. 我在去郵局的路上巧遇一位老友。
- look forward to N/V-ing 2.

期待……

注意:此處 to 為介詞,後頭放名詞 或動名詞作受詞。

I look forward to seeing her

soon.

我期待很快就能見到她。

3. take ages 需要很長時間 It takes ages to find a suitable place to live. 要找到一個合適的地方居住得花很長 時間。



Writing

You have joined a film club. You have 5 messages from a member of the club. 01 Write short answers (1 – 5 words) to each message.

Where do you live?	London
你住哪裡?	倫敦
What is your favourite food?	Fried chicken
你最喜歡的食物是什麼?	火乍奚隹
What is the weather like today?	It's raining.
今天天氣怎麼樣?	下雨。
What is your favourite sport?	Football
你最喜愛的運動是什麼?	足球
What are you doing tomorrow?	I'm going to work.
你明天要做什麼?	我要去上班。

You are a new member of a film club. Fill in the form. Write sentences. 02 Use 20 – 30 words. You have seven minutes to do this.

Aptis Film Club 普思電影社

Please write why you became interested in films. 請寫下你對電影感興趣的原因。

Model Answer When I was growing up, I used to watch movies with my

grandfather. He had a passion for the cinema, and it rubbed off on me.

示範回答 在我成長過程中常和爺爺一起去看電影。他對電影的熱愛影響了我。



64

rub off on sb (品質、性格) 感染 / 影響某人 Anna's positive attitude rubbed off on her friends. 安娜樂觀的態度感染了她的朋友。



01





Part One. In this part, I'm going to ask you three short questions about yourself and your interests. You will have 30 seconds to reply to each question. Begin speaking when you hear this sound. [beep]

Q1: Do you have any pets? 你有養寵物嗎?

Model Answer

Yes, I have a dog called Spike. I only got him recently, but we're already good friends. I take him for a walk every evening.

示範回答

有,我有一隻狗叫史派克。我最近才養的,但我們已經變成好朋友了。我每天傍晚都 會遛他。

Q2: What is your favourite sport? 你最喜歡的運動是什麼?

Model Answer

My favourite sport is badminton. I'm not a great player, but I enjoy playing it every Saturday morning with my friend.

示範回答

我最喜歡的運動是羽毛球。我沒有很厲害,但我很享受每週六早上和我朋友一起打球的時光。

Q3: Tell me about your house or flat. 談談你的房子或是公寓。

Model Answer

I live on my own in a flat in the city centre. It's not very big, but it's handy for all the shops and restaurants.

示範回答

我一個人住在市中心的公寓。它不大,但附近有很多商店和餐廳相當方便。

公〇〇 重要單字片語 handy ['hændɪ] a. 方便的

Part Two. In this part, I'm going to ask you to describe what is happening in a picture. Then I will ask you two questions about it. You will have 45 seconds for each response. Begin speaking when you hear this sound. [beep] Make sure you answer as fully as possible.

Contents 目錄

Aptis 簡介	•	2
----------	---	---

Aptis practice test 1

Grammar & Vocabulary 20, 24	
Reading 28	
Listening 36	
Writing & Speaking 42, 45	

Aptis practice test 2

Grammar & Vocabulary	50, 54
Reading	
Listening	
Writing & Speaking	72,75

Aptis practice test 3

Grammar & Vocabulary 80, 84
Reading 88
Listening 96
Writing & Speaking 102, 105
作答紙



-Aptis General -可思思感 男 語 檢 足 3回模擬試題+詳解 通用版/職場版 試題本 雙料音檔

Aptis 證照在手,全球 85 國暢行無阻,培養與世界同步的英語力!

內附3回完整模擬試題,文法與字彙、聽、說、讀、寫ALL IN ONE!

試題仿眞	翻譯流暢解析詳盡	道地英國腔	使用音檔超便利
依英國文化協會(British Council)出題方向,請 英籍母語專業人士撰 寫,題題到位。	看懂題目好簡單,提 升實力超 Easy!	特請專業母語人士錄 製音檔,讓考生更能 熟悉英式腔調。	使用光碟或是掃描QR Code 聽音檔,隨時隨 地學習。
R			

- Aptis 普思國際英語檢定為英國文化協會(British Council)研發出的英語檢 定考試。題型多變、注重資訊的整合與推論,藉由測驗考生是否能真正活用 英語,進而提供精準的英語能力測驗與能力落點,根據歐洲語言能力分級架 構 CEFR A1-C 量表評量學生程度,並已在全球八十五個國家開始實施。考後 最快可於 48 小時查詢成績,為求職、升學提升自我能力最佳管道!
- Aptis General 是一個綜合型的基礎考試,適用於一般學生、求職者,也可協助各個公司行號、機關團體或教育機構了解成員英語能力水平,題目涵蓋特定的產業主題(如商業、旅遊、日常生活情境),並且可依照產業職務需求,搭配自選英語技能項目。

Grammar	Grammar
Write your answers $(A - C)$ to questions $1 - 25$ on your answer paper. Do not write on this question paper. The answer to question 0 is given as an example on your answer paper (A).	C ④ You shoulda slice of this delicious pizza. A trying B. to try C. try 你愿意来一提定关耳的比局情報。
 We could <u>bake</u> a cake for Lack's birthday (Example) A bake B. baking C. baked 	 本理其記述前詞 should · could · would · might 世·應接來形能问。 E's dark in here and we should turn on the light. 這個話很吃 · 設備意識把提打關 ·
Vou should a slice of this delicious pizza. A trying R. to try C. try	 ○ 相違上述・(C) 死態為正慮。 COO 常意美学共通 1. slice [slass] a, 一日、一街 a slice of bread / pie 一片磁色 / 添加 2. delicious [di lajos] a, 英味的、奶 友的 This food is delicious. Can I have another helping? 這道菜面好吃。我可以再來一份吗?
B: Because I went to bed late. A. Why B. Where C. Who I my job tomorrow.	▲ @ A:are you tired? B: Because I went to bed late. A Why B. Where C. Who 甲:位為什麼服業? 乙:因為發展停才上述解釋。
A loni going to quit D, have quit C, quit	● 本理主帮快乙用 because (因為) 网络黄斑治原因,伊加亚格内康显素(為什麼 的疑疑詞 why。
It cost me 400 pounds my car. A. fix	○ 扫描上述・(A) 消息改正語。 CCO 東東東学校語 1. 1995年1月 - 1995



常春藤「普思」叢書包括

1.〔通用版 / 職場版〕Aptis 普思國際英語檢定3回模擬試題 + 詳解 + MP3 + QR Code 線上音檔 2.〔兒靑版〕Aptis 普思國際英語檢定3回模擬試題 + 詳解 + MP3 + QR Code 線上音檔

